
N-VA Damme vraagt om houtkanten
Op 24 november 2022 keurde de gemeenteraad de toetreding tot het Lokaal 
Energie- en Klimaatpact 2.0 goed. Dat doen we om de klimaatdoelstellingen 
te halen. Tijdens de gemeenteraad van februari 2023 was er een rapportering 
over de voorlopige resultaten van het Energie- en Klimaatpact. Daaruit blijkt 
dat we het in Damme absoluut niet goed doen.

Wat zijn de doelstellingen?
Tegen 2030 moeten we in Damme:
• 10.881 extra bomen planten. Momenteel zijn er 133 extra bomen geplant. 
• 5.440 meter extra hagen aanplanten. Momenteel is er 100 meter gerealiseerd. 

Halen we die doelstellingen?
Een analyse van de cijfers en de inspanningen van het stadsbestuur lokte bij 
gemeenteraadslid Jos Millecam tijdens de gemeenteraad de bedenking uit dat we aan dit tempo de doelstellingen realiseren in 2130. 
Binnen honderd jaar dus!

Hoe kunnen we onze doelen toch bereiken?
De N-VA-fractie stelde voor om in te stappen in een projectvoorstel van de Vlaamse overheid om nieuwe houtkanten aan te planten 
en/of bestaande houtkanten uit te breiden. Voor dat project kon de stad Damme een subsidie van vijftigduizend euro bekomen en zo 
een deel van de klimaatdoelstellingen realiseren.

Houtkanten, wat zijn dat?
Houtkanten zijn lijnvormige landschapselementen, die bestaan uit bomen en/of struiken. Ze zijn erg belangrijk voor de biodiversiteit. 
Bomen en struiken slaan koolstof uit de atmosfeer op en helpen om de broeikasgasemissies te verminderen. Een sterk houtkanten-
netwerk is goed voor het klimaat.

Dat klinkt als een topvoorstel! Komt het er?
Doordat we in Damme al zo ver achterstaan op de beoogde doelstellingen, was dat een unieke kans om een inhaalbeweging in gang 
te zetten. Helaas wees het kartel cd&v+ het N-VA-voorstel af. Zo maakten ze het behalen van de klimaatdoelstellingen onmogelijk. 
Partijpolitieke spelletjes waarmee de Dammenaar absoluut niet gediend is.

Zijn er nog zo’n voorstellen die afgewezen zijn?
Voor de erkenning van de Zwinstreek als landschapspark zien we dezelfde demonen opduiken. Hoewel het landschapspark een 
win-winsituatie is voor al onze inwoners, laat de meerderheid zich beïnvloeden door de Boerenbond. En die stelt zich uiterst negatief 
op. Landbouw neemt 74 procent van de grondoppervlakte in. Met die overige 26 procent kan gerust iets gedaan worden: een positieve 
samenwerking en samenleving zijn er mogelijk. 

Jos Millecam
Gemeenteraadslid

Ook N-VA Damme 
nam deel aan de grote 
Lenteschoonmaak. 
Na twee uur stappen, 
hebben we samen 
met de Mooimakers 
heel wat zwerfvuil 
verzameld.

De provincie West-Vlaanderen 
opende een nieuwe rust- en 
picknickplaats aan de Schelle-
molen in Damme. N-VA Damme 
is voorstander van de groene 
oase langs de Damse Vaart,  
die wordt opengesteld voor  
het publiek.
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Damme ademt erfgoed
Onze stad lag eeuwenlang mee aan de basis van de economische ontwikkeling van Vlaanderen als regio, onder meer dankzij het internationale belang van de Zwinhavens. De mooie, historische kern en de talrijke archeologische sites getuigen nog van die bloeiperiode. 
Toch zien we dat onze lokale politiek al twintig jaar worstelt met de bestemming van het erfgoed en er niet in slaagt om een visie te ontwikkelen. Een van de gevolgen: een verloederde historische kern. N-VA ging daarover in gesprek met Vlaams minister van Onroerend 
erfgoed Matthias Diependaele.

U bent als minister vorig jaar vaak afgezakt naar Damme 
en de Zwinstreek. U bent stilaan vertrouwd met onze 
dossiers, maar in hoeverre kan een minister van Erfgoed 
wegen op beslissingen van de stad en provincie?

Matthias Diependaele: “Een lokaal bestuur neemt beslis-
singen over aanvragen tot omgevingsvergunningen voor 
beschermd en niet-beschermd erfgoed. De stad moet als  
vergunningverlener rekening houden met de regelgeving 
over onroerend erfgoed. Mijn administratie staat gemeen-
ten en steden bij als er vragen of problemen zijn. Maar ze 
houdt ook een oogje in het zeil, bijvoorbeeld bij misdrijven of 
verwaarlozing. We proberen gemeenten en steden autonomie 
te verlenen: we begrijpen dat lokale gemeentebesturen dicht 
bij de lokale bevolking staan en de lokale dynamiek rond 
erfgoed goed begrijpen. We moedigen gemeenten en steden 
aan om ‘onroerenderfgoedgemeente’ te worden. Dan kunnen 
ze zelf verregaande autonomie rond erfgoed opnemen.”

De lokale politiek in Damme slaagt er al twintig jaar niet 
in om onze historische kern nieuw leven in te blazen. 
Sommigen verwijzen naar het beschermd statuut van 
heel wat panden in het centrum als een rem op de groei 
van onze lokale economie. Hoe kijkt u daarnaar?

Matthias Diependaele:  “Heel wat lokale besturen worstelen 
daarmee. Het is niet het erfgoed zelf dat een belemmering  
vormt, wel de manier waarop men ermee omgaat. Men moet 
eerst kijken naar het verhaal dat het beschermde erfgoed in 
de historische kern vertelt en van daaruit een visie ontwik- 
kelen. Dat Vlaanderen zo geroemd is om haar ondernemers- 
geest is mede te danken aan de rol die Damme tijdens de 
bloeiperiode van de Zwinhavens speelde. Vertrek vanuit 
dat bewustzijn en beschouw erfgoed als een troefkaart om 
de historische kern nieuw leven in te blazen, onder meer 
door toerisme en lokale ambachten. Erfgoed is een enorme 
aantrekkingspool voor ondernemers die vanuit een historisch 
besef een eigentijdse invulling kunnen geven aan een histo-
risch pand, met respect voor het verleden. Ik heb vernomen 
dat er nu eindelijk een masterplan is dat dat belichaamt.”
 
Vaak verwijst men naar de stugheid van het Agentschap 
voor Onroerend Erfgoed. Erfgoedconsulenten zouden 
weinig inschikkelijk zijn als plannen worden voor- 
gesteld. Klopt dat?

Matthias Diependaele: “Ik deel die mening niet. Erfgoed-
consulenten beseffen dat tijden veranderen en erfgoed mee 
moet evolueren. Er moet ruimte zijn voor creativiteit, maar 
we moeten niet zomaar meestappen in elk avontuur waarbij 
de erfgoedwaarden van beschermd erfgoed dreigen verloren 

Bijna 1,4 miljoen euro voor project rond Romboutswervepolder
De Romboutswervepolder is een gebied van bijna  
700 hectaren dat zich in het noordwesten van de provincie 
West-Vlaanderen bevindt. De invloed van de voorbije  
droge zomers laat er zich voelen. Om verdere verdroging 
in de Romboutswervepolder tegen te gaan, slaan de part-
ners van het waterlandschapsproject de handen in elkaar. 

Waar ligt de Romboutswervepolder?
De polder ligt op het grondgebied van de steden Brugge  
en Damme, in het ambtsgebied van de Oostkustpolder.  
De Polder ligt ingesloten tussen de dijken van de Damse 
Vaart, het Schipdonkkanaal en de Koolkerksesteenweg 
(N374). Het gebied bevat belangrijke groengebieden,  
die nauw verweven zijn met gronden in landbouwgebruik.

Hoe laat de invloed van de voorbije droge 
zomers zich voelen? 
Het water van de Damse Vaart is essentieel voor de bevloei-
ing van de polder. Soms moet die broodnodige waterinlaat 
gestopt worden door de aanwezigheid van toxische blauw- 
algen in het water of door een te lage waterstand.

Welke oplossing is er?
De partners van het waterlandschapsproject slaan de handen 
in elkaar.

Hun ambities: 
• Een klimaatrobuust en gezond watersysteem dat in staat is  
   om extremen zoals droogte en wateroverlast te bufferen.
• Het bereiken van een optimale verweving tussen natuur  
   en landbouw.
• Het versterken van de landschappelijke identiteit van de  
   Romboutswervepolder.

De partners in de gebiedscoalitie van de Romboutswerve- 
polder gaan aan de slag om acties uit te werken die het  
watersysteem versterken. 

Wordt er een subsidie voorzien?
Ja, er is een subsidie van bijna  
1,4 miljoen euro voorzien.

Jan Van Meirhaeghe
Fractievoorzitter
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te gaan als men ingrijpend wil renoveren. Het is de bedoeling 
dat we erfgoed in een goede staat overdragen aan toekomstige 
generaties en dat zij er een eigen invulling aan kunnen geven.  
We hebben in die optiek ons premiesysteem helemaal  
hervormd. Sinds een aantal jaar werken we met een nieuw 
oproepensysteem voor grotere projecten, waarbij een jury 
dossiers beoordeelt op creativiteit, originaliteit, duurzaam-
heid en respect voor de erfgoedwaarden. Enkel diegenen met 
de beste resultaten komen in aanmerking voor de grotere 
premies. Creativiteit wordt absoluut aangemoedigd.”

Een grote uitdaging voor onze gemeente blijft de hoge 
kost die archeologie met zich meebrengt. Dat hebben 
we ondervonden in Oostkerke. Op welke steun mag onze 
gemeente rekenen vanuit Vlaanderen?

Matthias Diependaele: “Wat betreft de opgravingen in 
Oostkerke, hebben wij begrip voor de bezorgdheid over de 
kostprijs van de onverwachte veelheid aan vondsten. We laten 
de lokale besturen uiteraard niet aan hun lot over. Ik heb 
daarom recent bijvoorbeeld een ‘skelettenpremie’ ingevoerd. 
Wanneer uitzonderlijk veel zogenaamde inhumatieresten 
gevonden worden, betaalt Vlaanderen een deel van de kosten 
zoals het geval is in Oostkerke.”

Jan Van Meirhaeghe
Fractievoorzitter

Vlaanderen heeft 
u nodig
Vlaanderen is van u. Uw land, uw welvaart, uw 
toekomst. U bepaalt wat ermee gebeurt. Dat is uw 
recht als Vlaming. De N-VA zal altijd op de barricaden 
staan om uw stem te laten meetellen. En met hoe 
meer we zijn, hoe luider onze stem zal klinken. 
Daarvoor rekenen we ook op u. Wilt u uw toekomst 
in eigen handen nemen? Wilt u dat uw stem meetelt? 
Gelooft u dat dat alleen kan in een autonoom 
Vlaanderen? Dan hoort u bij de N-VA.

Word lid van de N-VA
Samen met tienduizenden N-VA-leden gaan we 
voor een vrij Vlaanderen. Zodat dit onwerkbare land 
de Vlamingen nooit meer als een verwaarloosbare 
minderheid terzijde kan schuiven.

Jan Van Meirhaeghe en Lut Anseeuw gingen  
graag met minister Diependaele op de foto.

www.n-va.be/damme
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Tijd om een duidelijke keuze te maken 
Voor Vlaanderen, voor welvaart

De financiële toestand van België is dramatisch. Het begrotingstekort is gigantisch. 
En terwijl Vlaanderen betaalt om de putten te vullen, doet Wallonië nauwelijks 
inspanningen.

Een forse arbeidsmarkthervorming zou de eerste prioriteit moeten zijn. Maar de federale regering onderneemt 
niets. Integendeel. De complete ontsporing dreigt.

De kostprijs om onze twee 
democratieën op te tellen, 
loopt steeds verder op. Alleen 
een sterke N-VA biedt een 
duidelijk alternatief. In plaats 
van te berusten in de gestage 
achteruitgang, moeten we werk 
maken van een confederale 
ommezwaai. Enkel het 
confederalisme geeft de  
Vlaming het economische  
beleid waarvoor hij stemt.

www.n-va.be/confederalisme
Dit huis-aan-huisblad is informatief
drukwerk en wordt niet beschouwd

als reclamedrukwerk.

Ondertussen neemt het aantal arbeidsongeschikten 
dubbel zo snel toe als het aantal werkenden. 
Ook hier zijn de verschillen groot. Het aantal 
arbeidsongeschikten steeg de afgelopen tien jaar in 
Wallonië vier keer sneller dan in Vlaanderen.

Werkzaamheidsgraad Werkloosheid

Arbeidsdeelname in Vlaanderen 
op historisch recordniveau (in %, 2022)
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Het verschil in werkgelegenheidsgraad tussen 
Vlaanderen en Wallonië was nooit groter dan in 
2022. In Vlaanderen werkt meer dan 76 procent van 
de actieve bevolking. In Wallonië is dat slechts 65 
procent.

Vlaanderen zit op koers om de doelstelling van 80  procent 
werkzaamheidsgraad te bereiken. Maar de federale regering-
De Croo neemt niet één activerende maatregel.

Vlaams Parlementslid
Axel Ronse

Kamerlid
Sander Loones

Algemeen voorzitter
Bart De Wever


